


Voorwoord 
Bij de oplevering van ons nieuwe sportpark 
waren de ooohh 's en aaahhh 's niet van de 
lucht. Iedereen die het nieuwe sportpark 
Parijsch betrad keek vol bewondering wat 
er was gerealiseerd. Ik heb de bouw van 
dit sportpark vhncf het allereerste begin 

' van nabij meegemaakt. Vanaf de eerste 
zandhoop tot het laafste schroef je. 

Het bestuur van Focus '07 heeft mij 
gevraagd een boekje samen te stellen met 
een oplage van 1000 stuks waarin de gehe 
le bouw is vastgelegd. Dit boekje dient ois 
herinnering aan deze periode en is 
bestemd voor alle leden, vrijwilligers en 
sponsoren van Focus '07. Met veel plezier 
heb ik dit boekje samengesteld. 

Het resultaat van ruim 2 jaar bouwen mag 
er ontegenzeggelijk zijn. Toch is het gehele bouwproces niet helemaal vlekkeloos 
verlopen en zijn we later. verhuist naar sportpark Parijsch dan oorspronkelijk 
gepland. Zo liep het bouwproces met name vertraging op door de ingediende 
bezwaren en de door de bouwactiviteiten actief geworden wel. Uiteindelijk heb- 
ben we het nieuwe sportpark op 4 april 2009 in gebruik genomen. / 

Financieel is de uitgifte van dit boekje mogelijk geworden omdat de meeste 
bedrijven die hebben meegewerkt aan de realisatie van ons sportpark, bereid 
waren een advertentie te plaatsen. _Dit geeft aan dat ook zij trots zijn op wat er 
is gerealiseerd en plezierig heb 
ben samengewerkt met onze ver 
eniging. 

Ik hoop dat iedereen dit boekje 
met veel plezier leest en er een 
mooie plaats in de boekenkast 
voor vind. 

Theo van Dam 

-- ------ --- 
------ - 

Sportpark Parijsch brengt Focus '07 tot bloei 1 



Wet-houder 51-egeman 
. Sportpark Parijsch: 
fantastische voorziening voor een jonge wijk 

Al tijdens de uitbreiding van de stad met de wijken 
Goilberdingen en Parijsch was duidelijk dat Culemborg extra 
voorzieningen nodig zou hebben voor haar inwoners. En ook was 
duidelijk dat we rekening moesten houden met het beleid van 
de provincie Gelderland. Namelijk dat bij een uitbreiding van de 
stad ook gekeken moet worden of er op plekken in de stad nog 
gebouwd kan worden. Dat was de reden dat de gemeente er 
voor koos het sportpark aan de Westersingel op te heffen en 
daar een aantal nieuwe woningen te gaan bouwen. 

Voor Culemborg '67 betekende dat dus dat er ooit een verhui 
zing aan zou komen. In 2005 werden de plannen concreet en 
werd gezocht naar mogelijkheden de club te verplaatsen. 
Gelijktijdig liet Fortitudo, de club die op Sprokkelenburg voet 
balde, weten dat zij binnen enkele jaren kunstgras nodig zou 
den hebben om de ledengroei bij te houden. Ook de vraag naar 
voorzieningen in Culemborg West werd steeds concreter. 

Culemborg '67 was een kleinere vereniging, maar zou natuurlijk 
heel veel groei in Parijsch kunnen krijgen. Investeren in de vel 
den op Sprokkelenburg leverde een risico op: blijven verenigin 
gen in bestaande wijken voldoende groot of gaan ze krimpen als er een nieuwe accommodatie in een 
nieuwe, jonge wijk is? De gemeenteraad zag een kans om de verdeling van de voorzieningen evenwich 
tiger te maken door twee grote voetbalcomplexen te laten ontstaan. En er was nog een kans: namelijk 

die om in Parijsch in één keer een 
grote stap te zetten door niet één 
kleine, maar één grote vereniging het 
voetballen in die nieuwe wijk te laten SPORTCOMPLEX FOCUS '07 

'Hier realiseren: 

. GEMEENTE CULEMBORG EN ~OCUS '07 
Ontwerp . ARCHITEKTENBURO HUUB VAN DER ZEE 

Uitvoering 

verzorgen. 

Fortitudo en Culemborg '6 7 zagen 
deze kans om samen sterker te wor 
den ook en besloten te fuseren tot 
Focus '07. Vanaf het seizoen 2007- 
2008 was de nieuwe club een feit en 
Focus '07 v_erwachtte dat in dat sei 
zoen de nieuwe accommodatie gereed 
zou zijn. 

De aanleg van een nieuw sportpark 
bleek echter heel wat voeten in de 
aarde te hebben! Dat begon al met de 
gesprekken met de beide clubs over 
de nieuwe situatie: de gemeente wilde 
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meewerken aan een levensvatbare start maar ook een nieuw sportpark aanleggen dat ruimte heeft 
om te groeien. Een nieuwigheid was dat de gemeente de sportvelden graag met kleedkamers wil kun 
nen verhuren aan meerdere gebruikers. Dat betekent dat de gemeente eigenaar moet worden van de 
kleedkamers. Uiteindelijk zijn er afspraken gemaakt waarin alle partijen zich konden vinden en waar 
in rekening werd gehouden met alle wensen en eisen. 
En dan kunnen we gaan bouwen! Dochten we ... Bouwen is een stroperig proces. Dat begon in dit geval 
al met het zoeken van de exacte locatie. De nieuwbouwwijk Parijsch was pas voor eenderde af, dus er 
leek meer dan genoeg grond beschikbaar. Toch wilde de gemeente het park goed inpcssen in de nog 
te bouwen buurten. Zo kwam de huidige locatie in beeld. 

Door de keuze om de voetbalvelden tussen de bebouwing aan te leggen, werden er ook eisen gesteld 
aan de oppervlakte en de hoogte van het clubgebouw. De velden vormen als het ware de groene lon 
gen van de wijk, eigenlijk zoals dat bij de WestE:rsingel en Sprokkelenburg ook het geval was. Maar 
deze plek tussen woningen zorgde er tegelijkertijd voor dat er meer tijd nodig was voor de bouwver 
gunning, omdat daar met licht- en geluid meer rekening mee moest worden gehouden. 

Op 20 november 2007 was het dan zover. Samen met David Balvers, op dat moment het jongste lid 
van Focus '07 sloeg ik de eerste paal. De bouw was begonnen! 
Al snel bleek dat de keuze om de kleedkamers in een souterrain aan te leggen tot een forse tegen 
valler leidde. Bij het uitgraven van de kelder voor de kleedkamers stuitte de aannemer op een zoge 
naamde 'wel'. Het water kwam met liters per minuut uit de bodem en zette de bouwput helemaal 
blank. Gelukkig bleek dat de enige echt grote tegenvaller te zijn, maar wel een die tot forse vertra 
ging leidde en uiteraard de nodige extra kosten met zich meebracht. 

De bouw verliep verder voorspoedig. De vereniging was druk bezig met de keuzes voor het kantine 
deel en de gemeente zorgde voor de 
kleedkamers. Veel en vaak werd overlegd 
over wat er wel en niet bij het gebouw 
hoorde. Het uitgangspunt was: alles 
wat je kunt verhuizen, verhuis je en 
alles wat vast zit blijft achter in het 
oude gebouw .. Een helder uitgangs 
punt, dat niet altijd zo eenvoudig 
bleek te zijn. 

4 

Maar: we zijn er uitgekomen binnen 
de afgesproken budgetten. En dat 
heeft geleid tot een fantastische 
voetbalaccommodatie in Culemborg 
West, klaar voor de toekomst. 
Op 4 april 2009 konden de eerste wed 
strijden gespeeld worden, eerst door de 
jeugdelftallen. Focus Zaterdag 1 deed 
wat ze moeten doen op zo'n mooie loca 
tie: winnen van DWSM met 2-1. 

Ik wens alle leden van Focus '07 heel 
veel voetbalplezier op het nieuwe sport 
park. 
Wethouder sport 
Willem-Jan Stegeman 
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De eers-te fase is begonnen 

Aannemer Mourik Groot Ammers startte de werkzaam 
heden voor de aanleg van ons nieuwe sportpark in 
januari 2007 met het aanbrengen van een voorbelas 
ting. Al snel veranderde een stuk weiland aan de 
Prijsseweg in een enorme zandvlakte. Vrachtwagens 
reden af en aan. Op 31 januari 2007 moesten de werk 
zaamheden door een rechterlijke uitspraak echter wor 
den gestaakt. De rechter oordeelde dat voor een goede 
beoordeling van de ingediende bezwaarschriften meer 
onderzoek vereist was. Dit nieuws was in alle regionale 
dagbladen te lezen: de werkzaamheden t.b.v. de aanleg 
van het nieuwe sportpark van Focus '07 lagen voorlopig 
stil. 
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De oprich-tingsvergadering 

Op een Algemene Leden Vergadering in 
mei 2007 werd besloten de fusievereni 
ging Focus '07 op te richten. Tijdens 
deze vergadering werd niet alleen het 
eerste bestuur gekozen, maar werd ook 
de eerste hoofdsponsor gepresenteerd: 

Plus Giel Smits. 
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Zoals velen van u wel zullen weten is Architektenburo Huub van der Zee verantwoordelijk 
voor het ontwerp van de clubaccommodatie en tribune van Focus '07. Bij deze willen wij 
van de gelegenheid gebruik maken om ons voor te stellen, en u te vertellen over hoe het 
ontwerp bij ons tot stand is gekomen. 

Ons architektenburo is in 1976 opgericht door Huub van der Zee. 
Nadat hij in 1966 afstudeerde, heeft hij zich als freelance architekt 
verhuurd aan diverse internationale bedrijven. Daarnaast begint Huub 
het kantoor aan de Loerikseweg te Houten. Na enkele jaren neemt 
hij zijn eerste medewerker in dienst, en inmiddels kent ons bureau 
drie architekten, vier projektleiders en twee tekenaars. 

Eén van de architecten, en projectarchitect voor de club 
accommodatie van Focus '07, is Paul van Eyk. Paul heeft bij 
Archittektenburo Huub van der Zee zijn stageperiode doorgebracht 
en werkte tijdens zijn studie aan de TU Delft, part-time als tekenaar 
bij het bureau. Na zijn afstuderen in 2003 ging hij in vaste dienst 
voor het bureau werken. 

ln 2006 werden wij door het bestuur van Fortitudo benaderd om een ontwerp te maken voor hun nieuwe 
clubaccommodatie. Nadat ook de gemeente Culemborg akkoord was met ons bureau als ontwerper, 
maakten wij kennis met de vertegenwoordigers van Culemborg '67. De clubs hadden zich inmiddels 
voorbereid door een gedegen programma van eisen op te stellen. De clubs vroegen om een groot 
totaal oppervlak en wilden het liefst alles gelijkvloers. De plek op het sportpark waar het clubgebouw zou 
moeten komen bleek echter te klein hiervoor. Het gebouw zou dus in meerder lagen gemaakt 
moeten worden. Aangezien de kantineruimte absoluut op de begane grond moest blijven, hebben 
we ervoor gekozen om de kleedruimten half verdiept te plaatsen. De kantine wordt zo ongeveer 
1 meter opgetild, waardoor een goed zicht over alle velden ontstaat. Om de gebouwvorm te 
verzachten is de eerste verdieping als een terugliggende laag met zadeldak vormgegeven. 
Hieronder is één van de eerste schetsen te zien die wij hiervoor gemaakt hebben. 
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Nadat het schetsontwerp akkoord was, zijn wij het gebouw gaan uittekenen in de computer. Deze 
tekeningen zijn vervolgens uitvoerig gecontroleerd door de bouwcommissie van de club en door 
de gemeente Culemborg. Tevens is er in die periode een constructeur en een installatieadviseur benaderd 
om het ontwerpteam te versterken. Nadat alle tekeningen gereed en goedgekeurd waren, is het plan 
in april 2007 ingediend bij de gemeente Culemborg voor de bouwvergunningaanvraag. Tijdens dit 
yergunningsproces zijn een aantal aannemers benaderd voor een aanbestedingsprocedure. Bouwbedrijf 
Rasing bleek vervolgens de beste partij voor de uitvoering. Voor ons als bureau was er vanaf dat 
moment alleen nog een begeleidende en controlerende rol weggelegd. Na de lastige opstartperiode 
vanwege de grondwaterproblemen, verliep de rest van de bouw voorspoedig. Uiteindelijk denken wij 
dat er een mooi gebouw is neergezet, en wensen wij Focus '07 heel veel plezier en overwinningen 
op hun nieuwe sportpark. 
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Oprich-tingsac-te bij no-taris 

Medio juli 2007 wer 
den bij notaris Ton de 
verenigingen sv 
Fortitudo en 
Culemborg • 6 7 
geliquideerd en de 
nieuwe vereniging 
Focus • 07 officieel 
opgericht. 
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De burgemees-ter aan '-t woord 

Gefeliciteerdl 
Ik wil zowel Focus'07 als de stad Culemborg ven harte 
feliciteren met het prachtige nieuwe sportcomplex in de 
wijk Parijsch. Focus '07 gefeliciteerd omdat het gelukt 
is een nieuwe start te maken als voetbalvereniging. En 
Culemborg feliciteer ik met het ultra moderne sportcom 
plex, waar veel mensen in de toekomst gebruik van kun 
nen maken. 

Een welgemeend compliment wil ik aan het bestuur geven. 
Het is u gelukt om een fusie tussen twee voetbalclubs 
tot stand te brengen. Jarenlang ben ik zelf bestuurder 
geweest van een sportvereniging. Dus ik kan me voorstel 
len met welke zaken u als bestuur te maken heeft gehad. 
Wanneer twee verenigingen fuseren, betekent het voor 
de leden dat ze hun identiteit prijs moeten geven. Dat is 
nogal wat, maar het is jullie gelukt om op een goede basis 

van start te gaan. Dat biedt vertrouwen voor de toekomst. 

Jullie vereniging mag met recht trots zijn op een gezamenlijke start op een nieuwe locatie. 
Een toplocatie, kan ik wel zeggen. Ik ben wel van mening dat bij een toplocatie, ook toppres 
taties horen. Ik reken er op dat de komende jaren de ene promotie na de andere gevierd kan 
worden. Ik hoop dat ik als burgemeester geregeld via het Fortitudopad of Culemborg '67- 
pad over het Focus '07-pad naar de hoofdtribune kan lopen om wedstrijden bij te wonen en 
kampioenen te huldigen. 

Ik wens jullie veel sportieve jaren toe. 
Roland van Schelven, 
Burgemeester van Culemborg. 
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Feest bij het slaan van eerste paal 

Jp ' ' ' / 
f 
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Bij het slaan van de eerste officiële paal in 
november 2007 waren veel toeschouwers 
aanwezig zoals de wethouder dhr. Stegeman, 
het voltallige bestuur en veel leden. Na een 
kort welkomstwoord vanlli.îonze voorzitter ,,_ L.- 

~ ~enri van der Kamp was het 9.e eer aan het 
.. Ôl!Jdste lid Maarten van Burk gezamenlijk 
iet het jongste-lîcrD;vid Bal,vers om, pnder 
troeziend oog vah wet~&u<lÎe?' Stegeman, deze ~ I I . I 

_ 'éenste paal te slaan~ Als\dank voor het ver::"'- 
ric~te van deze~ h~deliinontwgen zij bloe- 

- mer, een f.'oc9s j' Oil )JOT e en-een voetbal. 1 

y! 1-ti"ll'na ginge"! dft !~ '~ naar ~tine 
'lan~ho~~dspo~si u,....,G-iel Sfits am~een _, 

ast l)ljf te bre'l1 _ _ d~ze heuglijke • 7~ 
eurtenis. Alsl 1mJ6ont~ ook ~i\J S, 

ee,n ~O:CJJS ' 07 vaantje- Ç' 1 
--v.-,--=-- ~~- L 
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Hoe is het om de 
eerste paal te slaan 

Op 20 november 2007 werd de eerste paal 
van ons nieuwe clubhuis geslagen door het 
oudste lid Maarten van Burk gezamenlijk 
met het jongste lid David Balvers. Voor 
beide leden een grote eer, maar ook een 
spannend moment. Nu de nieuwbouw geheel 
gerealiseerd is kijken we met beide terug op deze gebeurtenis. 

Maarten van Burk voelt zich helemaal thuis 
Voor Maarten was het een hele eer om de eerste paal te slaan. Op Sprokkelenburg 
had hij zo zijn werkzaamheden en hielp hij met vele klusjes mee. Het is even wennen 

dat op het huidige nieuwe sportpark vooralsnog min 
der klusjes gedaan moeten worden. Maar zegt 
Maarten: " ik heb mijn plekje op het nieuwe sportpark 
al gevonden en ben ook regelmatig aanwezig. Een 
voordeel is dat ik hier redelijk dichtbij woon". 
Maarten geeft aan wel onder de indruk te zijn van de 
nieuwbouw: 
"het is niet 
mis wat er 
is neerge 
zet. Het 
sportpark 
is zo mooi 
dat het 
wel lijkt of 
er een 
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prof club is gezeteld. Het is een groot plezier om hier 
te kunnen spelen". Maarten zal dan ook regelmatig te 
vinden zijn op ons nieuwe sportpark. 

David vond het slaan van de eerste paal een angstig avontuur 
David groeit op met de nieuwe vereniging, want hij is lid van Focus '07 vanaf de 
oprichting van de vereniging en speelt sindsdien op zondagochtend bij de kabouters. 
Over het slaan van de eerste paal vertelt hij: "Ik vond het heel spannend dat ik mee 
mocht helpen met de bouwvakkers. Pappa haalde mij eerder uit school, omdat ik mee 
mocht helpen met het slaan van de eerste paal. Ik had mijn laarzen aangetrokken 
omdat het regende en het erg blubberig was. Ook moest ik een helm op. Ik vond het 

wel eng want de machine was heel 
erg groot en het in de grond slaan 
van de palen maakte veel lawaai. Ik 
voelde de grond gewoon trillen. Ik 
gleed nog bijna uit toen ik samen 
met een andere mijnheer naar de 
grote machine liep. Samen gingen wij 
in de machine zitten en werd de paal 
in de grond gebonkt. Nadat het 
afgelopen was kreeg ik een Focus 
'07 vaantje en een voetbal. Het 
vaantje hangt op mijn kamer en met 
de bal speel ik elke dag. Als ik naar 
Focus '07 ga neem ik de bal mee 
naar het kabouterveld". 

David is vaak aanwezig op het nieuwe 
sportpark. In ieder geval op zondag 
morgen als hij traint met de kabou 
ters. Het kabouterstadion is voor 

. hem een waar paradijs. 
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En weer ging het mis 

"j.,.. = 1 ----~ t;t;.,l:. . 
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Gelukkig kon aanne 
mer Rasing wel 
verder met de bouw 
van de tribune met 
kleedkamers. 
De contouren van 
de kleedkamers 
werden al snel 
zichtbaar. 
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Harry Buur namens s1-uurgroep 
Hard werken voor nieuw sportpark 
Aan het verzoek van de maker van het boekje Theo van Dam 
om iets te schrijven over het werk van de stuurgroep kom ik 
graag tegemoet 

Fusie van Culemborg '67 en Fortitudo 
Het eerste contact met de gemeente over het nieuwe sport 
park en een eventuele fusie heeft plaatsgevonden op mijn ver 
zoek en_ was een informeel en prettig gesprek over de voordelen 
voor de gemeente van een samengaan van Fortitudo en 
Culemborg 6 7. 
Tijdens dit gesprek werd al snel duidelijk dat wethouder 
Stegeman zeer positief stond tegenover een samengaan. 
Eerste gesprekken 
Na dit gesprek is er vanuit Fortitudo een eerste contact 
geweest met Culemborg '67. Hierbij aanwezig waren Henri van 
der Kamp, Harry Buur, Meindert Vroegindewey en Toms 
Rijswijk. De eerste avond liep bijzonder gezellig, waarbij aan 
het eind werd besloten het contact als stuurgroep namens de 

twee verenigingen voort te zetten met als doelstellingen: 
1. In overleg komen met de gemeente over het nieuwe Sportpark op Goilberdingen. 
2. Als punt 1 tot resultaat leidt, het hierna laten fuseren van de twee verenigingen. 

Praten met de leden 
Het moge duidelijk zijn dat de twee tracé's (onderhandeling met gemeente en het samenvoegen van 
de twee verenigingen) beiden vrij complex waren, waarbij in het fusietraject de emotie goed gehan 
teerd moest worden en bij de gemeente met betrekking tot de nieuwbouw het maximale bereikt 
moest worden. 
Het fusietraject hadden we zelf in de hand en dit is dan ook redelijk goed verlopen, hetgeen overi 
gens wel veel tijd en overtuigingskracht heef gekost, waarbij uiteindelijk een keuze-commisie, door 
ons samengesteld, de leden tijdens de } rllll ~ 
fusievergadering keuzes heeft voorge- ~ ~ 
legd m.b.t. naam vereniging, kleur kle 
ding, logo en naam sportpark. 

Traject met gemeente niet in eigen hand 
Het traject met de gemeente hadden we 
niet zelf in de hand en dit leidde er toe 
dat na korte tijd de standpunten over 
het eindresultaat zover uit elkaar lagen, 
dat als buff er tussen de twee partijen 
een extern adviesbureau werd ingescha 
keld om te proberen het traject alsnog 
te laten slagen, waar het op dat moment 
niet naar uitzag. 
De stuurgroep heeft het adviesbureau 
kunnen overtuigen dat het slagen van het 
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project meer in het belang was van de gemeente dan van Fortitudo en Culemborg '67 en dat de leden 
alleen een voor hen acceptabel plan voorgelegd moesten krijgen, anders zou verder onderhandelen 
geen enkele zin hebben 

Woningbouw op sportparken 
De gemeente kreeg bij doorgaan van het plan twee sportparken voor woningbouw. De directe nood 
zaak om te verkassen was er voor de Fortitudo-leden niet. Het nieuwe sportpark moest dus minstens 
zijn wat de sportparken samen waren, inclusief dijken rond het veld en afmeting en capaciteit van de 
tribune en hier achter ook twee kleedkamers. 

Zwaar onderhandeld 
Over elke meter is zwaar onderhandeld. Ook als voorbeeld, de meters van het spelershome en de 
totale oppervlakte van de opbouw. Ondanks het adviesbureau liepen de meningen zover uiteen dat we 
verschillende keren hopeloos verdeeld uit elkaar zijn gegaan. Mede door het goed gebruik maken van 
het adviesbureau en toch de wil van beide kanten om een goed eindresultaat te bereiken, zijn we er 
als nieuwe vereniging zeer positief uitgekomen en dit niet alleen wat fysiek te zien is, maar ook finan 
cieel. 

Stuurgroep deed goed werk 
Een verdienste van de stuurgroep is ook dat ondanks de druk de onderhandelingen nooit hebben 
geleidt tot verstoorde verhouding met de onderhandelaars van de gemeente. In grote 
lijnen heeft de struktuurgroep de samenwerking, zowel onderling alsook met de gemeente als plezierig 
ervaren. 

Situaties onderhandelingstraject 
Ik wil besluiten met een paar situaties uit het onderhandelingstraject. 
1. Op een moment waarop de start van de bouw maar niet plaatsvond, werd door mij de vraag gesteld 

of dat kwam omdat de schapen niet van het stuk grond gehaald konden worden? Dit was echter 
niet het geval. Mijn volgende ludiek bedoelde vraag was of de grond wel in eigendom was, na een 
minuut stilte kwam het antwoord, dat dit niet het geval was 

2. Ook een anekdote zal blijven dat in een vroeg stadium met wethouder Stegeman was afgesproken 
dat 3 aannemers zouden mogen inschrijven waarvan 2 uit Culemborg. Toen echter het moment van 
inschrijven daar was kregen wij de mededeling, dat vanwege tijdsdruk de firma Van Mourik de 
bouw zou plegen. Ik heb toen geëist, dat dit standpunt binnen 14 dagen teruggedraaid zou worden, 
zo niet, dan zouden de gevolgen voor de gemeente zijn. 

Veertien dagen later werd ons medegedeeld dat alsnog 3 aannemers in mochten schrijven. Een gevolg 
daarvan is geweest, dat 
Rasing bouw dit mooie pro 
ject heeft mogen realise 
ren. 

Zo zijn er nog wel 100 pun 
ten gepasseerd. Wat het 
hele project de stuurgroep 
aan tijd gekost heeft is met 
geen pen te beschrijven. 

Een gegeven is wel dat het 
alleen kon worden bereikt 
door een prima samenwer 
king binnen de stuurgroep 
en de wil van alle partijen 
om tot een schitterend 
eindresultaat te komen!!!!!!! 
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In maart 2008 kan het eindelijk beginnen 

Na een bouwstop van onge 
veer 4 maanden hervatte 

• Rasing in maart 2008 de 
bouwwerkzaamheden aan ons 
clubhuis. De techneuten 
hadden een oplossio.g_bae·œ:hf 
om de wel te laten stoppen en 
de benodigde Vcergunningen 
hiervoor. waren afgegeven. 
Eindelijk kon de bouw echr " to 

~aanvangen. 
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Nadat de bouwput droog 
was gingen de betonijzer 
'vlechters aan de gang, 
g~volgd door installatiebe 
d~tJf!"~an ·Kersbergen . .... _., 
Ve'i"olgens werd het 
beto~or de fundering 
geslort, waarna de bui- T--.:r_ tenwefleen werden 
geplaatst. 
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Nadat de buitenwanden 
waren geplaatst op de f unde 
ring werden de tussenwanden 
aangebracht. Vanaf dat 
moment waren de contouren 
van de kleedkamers voor 
iedereen duidelijk zichtbaar 
en herkenbaar. 
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De voorzi-t-ter spreekt" 
TROTS 
Het is fantastisch om voorzitter te zijn van Focus 
'07. Een bloeiende vereniging gebouwd op de rijke his 
torie van SV Fortitudo en Culemborg '67, maar boven 
al een vereniging met een geweldige toekomst. Mede 
eigenaar van het mooiste sportpark van de Betuwe: 
sportpork Parijsch te Culemborg. 
Echt trots ben ik echter op de leden, die dit allemaal 
mogelijk hebben gemaakt. Leden die het lef hadden 
te kiezen voor fusie en verhuizing en daarmee kozen 
voor de toekomst. Ik weet dat dit voor menigeen geen 
eenvoudige keuze is geweest. Loslaten van je identi 
teit en van je vertrouwde omgeving is geen sinecure. 
Ik vind het bewonderenswaardig hoe menig een hier 
mee om gegaan is. 

Ons nieuwe sportpark ziet er geweldig uit, is modern en van alle gemakken voorzien. 
Aan de aankleding wordt momenteel de laatste hand gelegd, maar iedereen die ons 
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sportpark betreedt, is het 
er mee eens: dit sportpark is 
een aanwinst voor de 
gemeente Culemborg. Een 
sportpark om trots op te 
zijn. 
De leden van Focus '07 zijn 
echter niet alleen trots op 
hun sportpark, maar bovenal 
zijn ze trots op de vereni 
ging en op zichzelf. 
Gezamenlijk hebben wij dit 
bereikt en is Focus '07 een 
vereniging waar je bij wilt 
horen. 
Wij merken dit aan de toe 

loop van bezoekers aan ons sportpark, aan de toestroom van nieuwe leden en aan de 
kleuren rood/geel, die in toenemende mate het straatbeeld in Culemborg bepalen. 

Dit betekent echter niet, dat we 
genoegzaam achterover kunnen gaan 
zitten. Als vereniging moeten we nu 
verder bouwen aan onze organisatie en 
nog meer dan voorheen invulling geven 
aan onze maatschappelijke verantwoor 
ding. 

Als ik het enthousiasme van onze leden 
zie, ben ik ervan overtuigd dat Focus 
'07 de toekomst aan kan. 
Focus '07 zal een vooraanstaande rol 
blijven spelen binnen de Culemborgse 
gemeenschap en op voetbalgebied. 
Onze jeugd speelt op een steeds hoger 
niveau en onze senioren zullen op korte 
termijn dit voorbeeld volgen. 

Kortom: Focus '07 is een vereniging om 
trots op te zijn en heeft een geweldige 
toekomst voor zich. 

Focus '07, je hoort erbij. 

Henri van der Kamp, voorzitter. 
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Het aanleggen van de twee natuurgrasvelden 
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Gelijktijdig met de bouw van 
het clubhuis werden ook de 
twee natuurgrasvelden 
aangelegd door van Kessel 
uit Buren. Voordat het 
gras werd ingezaaid, 
moest eerst de 
drainage en het 
beregeningssysteem 
worden aangelegd. 

Sportpark Parijsch brengt Focus '07 tot bloei 31 



32 Sportpark Parijsch brengt Focus '07 tot bloei 



In mei 2008 volgde de aanleg 
van het eerste kunstgrasveld. 
Nadat de drainage was 
aangelegd werd de onderbouw 
onder handen genomen. 
Hierna werd de kunstgrasmat 
aangelegd. Deze mat was door 
een aantal leden na een bezoek 
aan vele kunstgrasvelden 
geselecteerd. 

Sportpark Parijsch brengt Focus '07 tot bloei 33 



tlubhuis verrijst 'boven de grond 
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De 
contouren 
van het 
nieuwe 
clubhuis 
worden 
steeds 
duidelijker 
zichtbaar. 
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Rond de zomervakantie van 2008 lagen de 3 aangelegde velden er prachtig bij. 
Menig lid had al graag gebruik van deze velden willen maken. 
Het wachten was echter op de oplevering van het gehele sportpark. 
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Jeugd vol verwach-ting 
In mei 2006 startten de jeugdcommissies van Culemborg' 6 7 en Fortitudo met 
het eerste fusieoverleg dat moest leiden tot de jeugdafdeling van een nieuwe 
fusieclub. 
Vanaf dat moment was al duidelijk dat deze fusieclub zou gaan spelen op een 
nieuw -sportpark in Parijsch, een wijk waarin nog veel woningbouw zou gaan 
plaatsvinden. Zodra die verhuizing een feit zou zijn, werd gerekend op een 
grote groei van het aantal jeugdleden. 
Een groei die in de tussentijd al géleidelijk is begonnen, met name bij de 
kabouters en de E en F-pupillen. Ook werd in die overlegfase een 
J eugdvoetbalbeleidsplan opgesteld. Een plan waarin wordt aangegeven wat we 
als club willen en hoe we dat willen bereiken. 
Voor de jeugdcommissie is het zaak om de groei, in nauwe samenwerking met de 
technische commissie, in goede banen te leiden. Hierbij moeten alle voetballers 
tot hun recht komen en er met plezier gewerkt worden aan het beter laten 
voetballen van alle jeugdspelers. 
Dit kunnen de jeugd- en technische commissie niet zonder de inzet van heel 
veel vrijwilligers. 
Mensen die een aantal uurtjes per week op het trainingsveld gaan staan, men 
sen die zaterdags een wedstrijdje willen fluiten en zo zijn er nog veel meer 
taken die verricht moeten worden door vrijwilligers. Gelukkig zijn er bij 
Focus' 07 veel mensen actief voor de club. 
We hopen dat het er in de nabije toekomst nog veel meer zullen worden en we 
zo samen de groei van Focus'07 in goede banen kunnen leiden. 
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Het hoogste punt van het nieuwe clubhuis werd op 26 juni 2008 bereikt. 
Ter gelegenheid hiervan werden twee Focus vlaggen geplaatst. 
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Aanleg kunstgras op ons hoof dveld 
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Maurik ontwikkelde nieuwe 
thuisbasis voor Focus '07 

Bij de fusie van de voetbalverenigingen Culemborg '67 
en Fortitude tot het nieuwe Focus '07 in 2007 is beslo 
ten dat de fusieclub zou kunnen beschikken over een 
nieuw sportpark in de wijk Parijsch met 2 kunstgrasvel 
den, 2 natuurgrasvelden, een veldje voor kaboutervoet 
bal en een nieuw clubhuis. 

Mou rik Groot-Ammers is al vanaf het begin van de ont- stedenbouwkundig plan van West B. 
wikkeling van de woonwijk Parijsch in 1995 partner van 
de gemeente Culemborg in de CV Parijsch en verantwoordelijk voor het bouw- en woonrijp maken van het 
gebied. De gemeente heeft vervolgens Maurik gevraagd het nieuwe sportpark te realiseren. Het clubhuis 
en de tribune zijn gebouwd door Bouw- en Aannemingsmaatschappij Rasing. 

Vervolgens is een bouwteam samengesteld met Maurik en de gemeente. ProCensus adviseurs heeft voor 
de gemeente een Programma van Eisen opgesteld als leidraad voor de uit te voeren werkzaamheden. Dit 

was een functionele beschrijving van de eisen en wensen 
van de gemeente en NOC*NSF, want bij een voetbalvereni 
ging gaat men niet over één nacht ijs. Mourik heeft dit vervol 
gens uitgedetailleerd en gerealiseerd, inclusief beregening, 
veldverlichting, speelveldinrichting, hekwerken en omliggende 
infrastructuur. Daarbij is goed geluisterd naar de wensen van 
Focus'07. Zo is bijvoorbeeld het dijkje, vanwaar de suppor 
ters op het oude complex het eerste bekeken, teruggekeerd 
langs veld 1 . 

Bouwrijp maken 
Voordat de aanleg kon starten moest het terrein van circa 4 
hectare zettingsarm worden gemaakt. De bodemgesteldheid 
op de plek van het nieuwe sportpark was niet optimaal waar 

door kostbare ingrepen nodig zouden zijn om het terrein bouwrijp te maken. Mourik heeft een eigen voor 
stel uitgewerkt waardoor een forse besparing mogelijk was. 

De woningen van Parijsch liggen binnen 
schootafstand. 

Kunstgras 
Om minder afhankelijk te zijn van weersomstandigheden en altijd onder optimale omstandigheden te kun 
nen trainen en spelen, zijn twee "derde generatie" kunstgrasvelden aangelegd. Het zijn zogenaamde FIFA 
2-star velden, waardoor ze gebruikt mogen worden voor het hoogste niveau. De mat bestaat uit vezels die 
lijken op een natuurlijke grasplant en is ingestrooid met zand en rubberkorrels. Waar kunstgrasvelden 
voorheen werden ingestrooid met gemalen autobanden is hier gebruik gemaakt van een "TPE-lnfill". Dat 
wil zeggen dat het rubber speciaal geproduceerd is voor 
deze toepassing. De sporttechnische eigenschappen zijn 
hierdoor consistenter en het is volledig recyclebaar, milieu 
vriendelijk en veilig. 

Een belangrijke eis was het NOC*NSF keurmerk. Dit stelt 
eisen aan de afmetingen en kwaliteit van de velden en de 
omliggende ruimten. Hiervoor zijn diverse beoordelingen 
geweest door ISA-Sport dat namens NOC*NSF de certifice 
ring verzorgd. 

Resultaat is een nieuwe Sportpark dat er zijn mag en waar 
de voetballers en voetballertjes van Culemborg nog vele 
jaren hun sport kunnen beoefenen. Het dijkje langs veldt is terug voor de supporters. 
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Voor het aanbrengen van de infill (zand en rubber korrels) in de kunstgrasmat moet de mat 
geheel droog zijn. Half maart 2009 was het eindelijk zover. Het kunstgrasveld op ons hoofd 
veld kon slechts enkele weken voor ingebruikname worden afgemaakt. 
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Halverwege maart 2009 kon eindelijk na een droge periode het zand en de rubbere korrels 
worden ingereden en dat moest ook wel, want enkele weken later zou het veld en ook de 
sportaccommodatie in gebruik genomen worden. Deze laatste klus aan het hoofdveld werd 
dan ook dankbaar bekeken. Eindelijk was het een week droog. 
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Afbouw tribune 
Medionovember 2008 werd de staalconstructie van de tribune op de kleedkamers aange 
bracht. Enkele weken later was de tribune geheel afgebouwd (incl. rood/gele kuipstoeltjes). 
De volgende pagina's geven een indruk van het volgende hoogtepunt voor het sportpark. 

////!Ill 
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Op 4 april 2009 werd ook de tribune in gebruik genomen. Bij de eerste thuiswedstrijd die 
dag van zaterdag 1 was de tribune direct goed bezet. 
Een unieke aanwinst voor Focus '07, die de komende jaren kan rekenen dat velen gebruik 
gaan maken van deze rood-gele kuipstoeltjes. 

58 Sportpark Parijsch brengt Focus '07 tot bloei 



In december 2008 werd het clubgebouw door Rasing opgeleverd en werden de sleutels aan 
de vereniging overhandigd. Hiervoor vond eerst een laatste inspectieronde plaats en werd 
een restpuntenlijst opgesteld. Hierbij waren aanwezig namens de gemeente Culemborg dhr. 
C. Boele, namens Rasing dhr. W. Blokland, dhr. J. van Osch en de dhr. W. Rasing en namens 
Focus'07 dhr. T. Rijswijk. 
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Afwerking clubgebouw 
Vlak voor kerst 2008 leverde Rasing het clubgebouw op. Hierna begon voor Focus '07 de 
afbouwwerkzaamheden. Met behulp van veel vrijwilligers is deze klus tot een goed einde 
gebracht. Rond de kerstdagen zijn door een trimploeg de meubels verhuist van de ops1ag 
ruimte bij van Sterkenburg naar ons nieuwe gebouw. 
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Focus '07 is uiteraard trots op het nieuwe complex, maar de keuken is een 
echt visitekaartje. Menig restaurant is jaloers op zo' n mooie en ruime keuken. 
Het is een plezier om in deze ruimte te kunnen werken. 

. 
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De bar in de kantine is van hoogstaande kwaliteit en een echte eye-catcher .. 
Ruim opgezet en voorzien van voldoende opslagruimte voor limonade en meerde 
re toppunten voor koffie en bier. 
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Het sjouwen met kratten bier behoort defini 
tief tot het verleden. Focus '07 beschikt over 
een ultra moderne opslag van maar liefst 1500 
liter bier.: 
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Terwijl de vereniging in het gebouw druk bezig was met de afbouw, 
werd buiten de laatste hand gelegd aan de terreininrichting. 

111111 
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Een veilige bereikbaarheid van ons sportpark is uiteraard van groot belang. Hiervoor 
zijn enkele van asfalt voorziene fietspaden aangelegd. Om de historie van voetballend 
Culemborg vast te houden heeft de gemeente besloten deze paden te voorzien van de 
volgende namen: Het Fortitudo-pad, het Culemborg '6 7-pad en het Focus '07-pad. Een . 
prachtig gebaar. 
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Eind maart 2009, slechts enkele dagen voor de ingebruikname van ons sportpark, 
werden de leiders en trainers van onze vereniging in de gelegenheid gesteld om een 
kijkje te nemen. Na een uiteen zetting volgde een rondleiding over het complex. 
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De laatste weken voordat het sportpark in gebruik genomen werd, waren zeer hec 
tisch. Veel werkzaamheden moesten nog uitgevoerd worden. Een van de laatste werk 
zaamheden was het aanbrengen van de reclameborden om het hoof dveld. Op deze 
avond brandde de veldverlichting voor de eerste maal. 
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clusello 
trairnngs 

In de week voorafgaand aan 4 april 2009 vonden de laatste trainingen plaats op 
de sportparken Sprokkelenburg en Westersingel (Focusello). 
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Op woensdag 1 april 2009 heeft 
een delegatie van het bestuur de 
benodigde stukken bij notaris Ton 
ondertekend. Op donderdag 2 
april 2009 zijn deze stukken 
gepasseerd en is Focus ' 07 offi 
cieel eigenaar van het clubgebouw; 
Op de foto de delegatie van het 
bestuur met de beoogd nieuwe 
penningmeester Rob Boijmans. 
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Het bestuur heeft besloten de 
historie van zowel sv Fortitudo 
als van Culemborg '6 7 te 
verankeren binnen de nieuwe 

~ti:~~·-- vereniging Focus ' 07. 
Hiervoor heeft het bestuur 
een viertal prominente leden 
verzocht onder leiding van 
bestuurslid Ab Warnar de 
WALL of HISTORY in te 
richten. 
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De club van 100 van sv 
Fortitude had nog een 
behoorlijk bedrag in kas. 
De leden van deze club 
besloten hiervoor een 
stamtafel, 3 vitrinekasten 
en twee plantenbakken aan 
te schaff en en deze te 
schenken aan Focus ' 07. 
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Na er lang naar uit gekeken te hebben 
was het dan op 4 april 2009 eindelijk 
zover. Het nieuwe sportpark Parijsch 
werd in gebruik genomen. 
Op deze eerste dag was het direct 
een drukte van belang. 
Vele moesten nog wennen aan de 
nieuwe situatie. 
Zo werd de parkeerplaats niet altijd 
gevonden. 
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Op 4 april 2009 werd sportpark Parijsch in gebruik genomen. Tijdens wedstrijddagen wordt 
veel gebruik gemaakt van het spelershome en van de kamer waar het wedstrijdsecretariaat 
is gevestigd. Wedstrijdsecretaris Hans Spelten voelt zich direct thuis in zijn nieuwe kamer. 
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De kabouters zijn trots op "hun" eigen kabouterstadion en zullen hier in de 
toekomst veel gebruik van maken. 

Het bestuur is trots dit boek te kunnen aanbieden aan alle leden, vrijwilligers en sponsoren van Focus '07, maar 
realiseert zich terdege dat dit niet mogelijk was zonder de grote inzet van Theo van Dam. Theo heeft de afgelo 
pen 2 jaar alle ontwikkelingen omtrent de nieuwbouw op de voet gevolgd en op de gevoelige plaat vastgelegd 
en is verantwoordelijk voor de opmaak van dit herinneringsboek. Verder werkten mee: drukkerij van Horssen uit 
Waardenburg en Via Dutch uit Culemborg. 
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